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RM – WK/33/01/13 

   Protokół  
ze wspólnego posiedzenia Komisji  

 Rady Miejskiej w Rzgowie 

odbytego w dniu 9 stycznia 2013 r.  

w Sali Obrad Rady Miejskiej w Rzgowie, pl. 500-lecia 22 
 

W posiedzeniu, któremu przewodniczył Przewodniczący Marek Bartoszewski udział 

wzięli członkowie połączonych Komisji wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do 

niniejszego protokołu, sołtysów – zał. 2 oraz zaproszonych gości wpisani listę stanowiącą zał. 

3. Przewodniczący obrad po powitaniu członków Komisji, sołtysów oraz zaproszonych gości 

i stwierdzeniu quorum uprawniającego do podejmowania decyzji, o godz. 12.40 rozpoczął 

posiedzenie Komisji zgodnie z zaproponowanym porządkiem: 

1. Omówienie projektu budżetu Gminy Rzgów na 2013 rok.  

Obsługę prawną zapewniał Mecenas Dariusz Iwaszkiewicz.  

 

Pani Halina Kaczmarek Przewodnicząca Koła Emerytów, Rencistów, Inwalidów w Rzgowie 

przyszła z prośbą o dofinansowanie działalności Koła w wysokości 3000 zł. Pomoc miała by 

być przeznaczona na dojazdy do teatru, koło organizuje także spotkania wigilijne, 

andrzejkowe. Koła działa w ramach stowarzyszenia, podlega zarządowi okręgowemu w 

Łodzi. W innych gminach takie koła są dofinansowywane przez samorząd gminny.  

Mecenas Dariusz Iwaszkiewicz powiedział, że w świetle przepisów gmina może 

dofinansować tylko organizację pożytku publicznego. W związku z tym, że koło nie jest 

organizacją pożytku publicznego nie można udzielić takiej pomocy.   

Radny Piotr Salski powiedział, że można dofinansować Koło Emerytów i Rencistów poprzez 

działalność GOK, tak jak inne koła. 

Przewodniczący Rady M. Bartoszewski zapytał czy jest taka możliwość. 

Dyrektor GOK W. Skibiński powiedział, że praktycznie wszystkie koła są to koła tworzące 

działalność kulturalną, natomiast Koło Emerytów spotyka się przy GOK-u. GOK może 

tworzyć działalność rekreacyjno-kulturalną dla mieszkańców i może np. zakupić bilety do 

teatru. Kwota 3.000 zł. nie jest duża i nie trzeba by było zwiększać budżetu GOK, ale 

Dyrektor chce wiedzieć jakie jest zdanie Rady i Burmistrza.  

Pani Kaczmarek poprosiła o dofinansowania wyjazdów do pobliskich miast, takich jak 

Żelazowa Wola bądź do teatru.  

Z-ca Burmistrza Jadwiga Pietrusińska dla przykładu podała, że na terenie gminy działa 13 kół 

gospodyń wiejskich i koło wędkarskie, które zgłoszą się do gminy i również będą chciały 

otrzymać dofinansowanie. Podobna sytuacja była kilka lat temu, zostały wydane opinie 

prawne zgodnie, z którymi koła mogły korzystać z obiektu i pomieszczeń GOK.  

Burmistrz powiedział, że trzeba patrzeć na inne organizacje funkcjonujące w gminie, które 

realizują pewne zadania gminy. Jeżeli chodzi o Koło Emerytów to na tym poziomie nie 

można dofinansować koła, można to zrobić jedynie poprzez GOK. W ramach organizacji 

Dyrektor może dofinansować Koło na tyle ile budżet pozwoli. 

Radny Jan Owczarek zapytał czy do GOK-u mogą się zgłosić stowarzyszenia nowo 

powstające działające na terenie gminy o dofinansowanie swojej działalności. 

Dyrektor GOK Wojciech Skibiński powiedział, że to musi się zgadzać ze statutem GOK-u. 

Radni nie widzą przeciwwskazań, aby dofinansować działalność członków Koła.  

 

Ad.1. 

Przewodniczący Rady przeszedł do omówienia projektu budżetu Gminy Rzgów na rok 2013 

łącznie z autopoprawką Burmistrza.  

Z RIO przyszły dwie opinie na temat budżetu i WPF, które są pozytywne.  

Burmistrz przedstawił autopoprawkę do projektu budżetu, która wynika z podsumowania  

i zamknięcia roku 2012. Na dzień dzisiejszy do dyspozycji zostało ok. 1 mln 273 tys. zł. + 68 

tys. zł. zwrotu od Marszałka Województwa. Nadwyżka w miesiącu marcu wyniesie ok. 1 mln 
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zł. Oprócz pieniędzy, które są do dyspozycji, można zaciągnąć jeszcze kredyt. Max. do 

rozdysponowania będzie 5 mln 300 tys. zł.   

Skarbnik Anna Czarnocka powiedziała, że zmieniły się kwoty ujęte w projekcie budżetu.  

Burmistrz powiedział, że wykreślono projekt obwodnicy z kwotą 500 tys. zł., w 

autopoprawce przyjęto także zmianę podatku z CT „Ptak”.  

DOCHODY:  
ZWIĘKSZENIE PLANU DOCHODÓW 

DZIAŁ ROZDZIAŁ § NAZWA KWOTA 

750 75075 2007 Refundacja wydatków za 

„ŚWIĘTO RZGOWA” 

23.446,56 

750 75075 2007 Refundacja wydatków za zakup 

instrumentów-dochody bieżące 

4.974,00 

750 75075 6297 Refundacja wydatków za zakup 

instrumentów- dochody majątkowe 

9.808,00 

756 75615 0310 Podatek od nieruchomości od osób 

prawnych; w zależności od 

złożonej deklaracji z outletu   

 

531.481,00 

756 75616 0310 Podatek od nieruchomości od osób 

fizycznych 

22.969,00 

756 75618 0490 Opłata śmieciowa 24.000,00 

801 80195 2009 „LEPSZA SZKOŁA” 3.636,30 

921 92109 6297 Refundacja wydatków za 

modernizację świetlicy w 

Czyżeminku 

43.516,00 

RAZEM: 663.830,86   

 

Pani Skarbnik pokrótce omówiła dochody.  

Dochody bieżące wynoszą 33 830 440,86 zł.  

Dochody majątkowe 794 291,00 zł. 

Razem dochody gminy: 34 624 731,86 zł.  

WYDATKI: 
ZWIĘKSZENIE PLANU WYDATKÓW 

DZIAŁ ROZDZIAŁ § NAZWA KWOTA 
600 60004 2310 Dotacja dla Gminy Pabianice na 

zadania związane z transportem 

zbiorowym 

310.336,00 

801 80104 2310 Dotacja dla Gminy Ksawerów 

refund. dotacji   za przedszkola 

9.000,00 

750 75023 4010 

4110 

4120 

Zwiększenie dwóch etatów w 

administracji 

114.855,00 

750 75075 6060 Zakup instrumentów wraz z 

akcesoriami: pianino cyfrowe z 

casem oraz statywem i tuba B z 

ustnikiem oraz futerałem  

15.100,00 

750 75075 4210 

 

Zakup instrumentów wraz z 

akcesoriami: sakshorny tenorowe z 

ustnikami oraz futerałami  

7.650,00 

801 80195  „Lepsza szkoła” 35.121,00 

852 85295 2360 Dotacja na zadania zlecane do 

realizacji podmiotom 

niezaliczanym do sektora finansów 

publicznych z zakresu pomocy 

społecznej, w tym pomocy 

rodzinom i osobom w trudnej 

sytuacji życiowej  oraz 

3.000,00 
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wyrównywania szans tych rodzin i 

osób  

900 90002 4300 Utworzenie punktu selektywnej 

zbiórki odpadów komunalnych+ 

koszty odbioru odpadów 

70.000,00 

801 80101 6050 Nadbudowa łącznika pomiędzy 

Szkołą Podstawową, Przedszkolem 

i Gimnazjum w Rzgowie 

21.800,00 

010 01010 6050 Zakup sieci wodociągowej w 

Czyżeminku 

5.000,00 

010 01010 6050 Wykonanie projektu przebudowy 

hydroforni w Rzgowie 

38.991,00 

600 60016 6050 Wykonanie projektu przebudowy 

mostu w Rzgowie- ul. Zielona 

15.375,00 

700 70005 6050 Modernizacja budynku poczty 5.800,00 

921 92109 4300 Modernizacja budynku świetlicy w 

Czyżeminku 

2.000,00 

921 92109 6050 Modernizacja budynku i terenu 

wokół świetlicy w Hucie 

Wiskickiej 

30.000,00 

RAZEM: 684.027,97 

 

ZMNIEJSZENIE PLANU WYDATKÓW 

DZIAŁ ROZDZIAŁ § NAZWA KWOTA 
600 60014 4300 Lokalny transport zbiorowy 310.336,00 

600 60016 6050 Wykonanie projektu budowy I etapu 

obwodnicy Rzgowa 

500.000,00 

926 92605 2360 zadania zlecane do realizacji 

podmiotom niezaliczanym do sektora 

finansów publicznych z zakresu 

wspierania i upowszechniania kultury 

fizycznej – prowadzenie 

pozalekcyjnych zajęć sportow. 

3.000,00 

RAZEM: 813.336,00  
 

Wydatki omówiła Skarbnik Anna Czarnocka.  

Razem wydatki gminy: 33 217 095,97 zł. w tym majątkowe 2 372 826,00 zł.  

Radny Jan Owczarek zapytał czy celowe jest płacenie na izby rolnicze, czy są z tego jakieś 

korzyści. 

Radny Zenon Wawrzyniak powiedział, że rozmawiał z jednym z przedstawicieli izby 

rolniczej z naszego terenu, który potwierdził, że otrzymuje zaproszenia na sesję, ale nie 

przychodzi, ponieważ są też inne osoby w izbie rolniczej, a on sam nic nie zmieni.  

Przewodniczący Rady zapytał ile gmina płaci za jednego psa w schronisku w Bełchatowie. 

Kierownik Adam Stawiany odpowiedział, że 450 zł. za jednego psa.  

Radny Zenon Wawrzyniak zapytał czy można zmienić schronisko dla zwierząt, ponieważ 

radny posiada informację o innym schronisku dużo tańszym. 

Dotacja celowa dla gminy Pabianice 310 336,00 zł.. płatność będzie w formie dotacji celowej, 

a nie w formie faktur. 

Autobus linii 50 wzrośnie o 51 tys. zł. netto. Zmiana taboru, czyli autobusów krótkich na 

autobusy przegubowe. Zmieniono to na wniosek mieszkańców gminy.  

Przewodniczący Rady zapytał Adama Stawianego co się składa na dział drogi publiczne 

gminne. Dodał także, że należy uporządkować pozostałości po kopalni w Kalinie.  

Kierownik Adam Stawiany powiedział, że co do usuwania skutków kopalni kruszywa z 

Kalina będzie rozmawiał z firmą „Budimex” na objazd. W chwili obecnej firma ma przerwę 

świąteczną.  
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Radna Anna Pachulska powiedziała, że nie da się przejechać, a teraz można by było zrobić 

coś dopóki firma tego nie odnowi.  

Radny Wiesław Gąsiorek powiedział, że sprawa jest trudna, ponieważ kierowcy z firmy 

„Budimex” mówią, że nie jeżdżą drogami. Ustalono, że wiadukty między Prawdą a Guzew 

miały być wybudowane do końca listopada, a nie są.  

Przewodniczący Rady zapytał Stawianego kiedy przenosi gospodarkę komunalną na ul. 

Literacką.  

Kierownik Adam Stawiany powiedział, że trwają prace adaptacyjne do przeniesienia 

gospodarki komunalnej na ul. Literacką.  

Przewodniczący Rady zapytał czy nie trzeba dołożyć na zmiany planów zagospodarowania 

przestrzennego. 

Pani Skarbnik Anna Czarnocka wyjaśniła, że plany, które mają być realizowane są 

przedstawione w opisowej części projektu budżetu na 2013 r.    

Radny Wiesław Gąsiorek powiedział, że komisja rewizyjna wystąpiła do Burmistrza z 

wnioskiem o zabezpieczenie środków na biegłych i ekspertyzy.  

Skarbnik powiedział, że środki zostały zabezpieczone w innej pozycji.  

Przewodniczący Rady powiedział, że te środki muszą się znaleźć w dziale rada gminy.  

Burmistrz powiedział, że zostanie to przesunięte. 

Radny Zenon Wawrzyniak miał prośbę do Burmistrza, aby zabezpieczyć pieniądze na pracę 

interwencyjne w Urzędzie dla Pani Ziemby żony byłego radnego, który zmarł 3 lata temu. 

Gdyż sytuacja życiowa P. Ziemby się znacznie pogorszyła. Radny miał również prośbę do 

radnych, aby może wspólnymi siłami znaleźć pracę dla P. Ziemby.  

Burmistrz powiedział, że jedynie ma możliwość utworzenia stanowiska w pracach 

komunalnych. Będzie miał tą sytuację na uwadze i postara się pomóc.  

Dyrektor GOK W. Skibiński wyjaśnił dlaczego w dziale promocja gminy znalazły się środki 

na zakup instrumentów. Gmina z „Buduj razem” może wykorzystać 80 tys. zł. w związku z 

czym złożyła 4 wnioski unijne. Jednym z nich jest wniosek na zakup instrumentów dla GOK i 

orkiestry. Refundacja w 80%.  

Komendy powiatowe policji- utrzymanie dwóch etatów policjantów. Porozumienie 

obowiązuje do czerwca. Jeżeli przedłużamy porozumienie należy zabezpieczyć pieniądze.  

Burmistrz powiedział, że na przełomie maja czerwca będzie otwarcie Komisariatu.  Burmistrz 

chciałby, aby policja sama się finansowała i zostałby na tym etapie. Komenda nie zwracała 

się do Burmistrza o dofinansowanie.  

Sołtys Izabela Buchalska zapytała co robić w sytuacji, gdy obywatel ma problem, a nie może 

uzyskać pomocy od policjantów, ani od nikogo. Sprawa dotyczy bezdomnych psów.  

Burmistrz powiedział, że podczas sesji gdy jest Komendant należy zadać to pytanie.  

Oświetlenie ulic: 

Przewodniczący Rady zapytał jakie są oszczędności na oświetleniu po wymianie lamp.  

Kierownik GK Adam Stawiany powiedział, że wymiana opraw na energooszczędne została 

zakończona z końcem 2011 r. Zużycie energii elektrycznej na koniec 2011 r. wynosiło 

677 170,73 zł., za rok 2012 jest to kwota 501 711,54 zł. Różnica 175 tys. zł., oszczędność 

25%. Trzeba brać też pod uwagę, że z roku na rok przybywa lamp na ulicach. 

Sołtys Stanisław Hoja powiedział, że kto inny jest dostawcą energii, kto inny producentem 

energii. Czy gmina może zmienić dostawce energii. 

Kierownik GK Adam Stawiany powiedział, że gmina działa na podstawie umowy 

kompleksowej, tzn. dostawcą i sprzedawcą energii jest PGE. W tym roku podjęto negocjacje i 

wynegocjowano oszczędności na poziomie 200 tys. zł. 

Sołtys Izabela Buchalska zapytała czy w świetlicy w Czyżeminku założony jest system 

alarmowy. 

Radny Zenon Wawrzyniak wyjaśnił, że w środku świetlicy jest czujnik alarmowy.  

Z-ca Burmistrza Jadwiga Pietrusińska zapytała o miejsce organizacji Święta Rzgowa. 

Planowany termin organizacji święta 31.08-01.09, Dożynki 08.09.13. 

Dyrektor GOK W. Skibiński powiedział, że dobrze by było, aby decyzja w sprawie miejsca 

zapadła do końca lutego. Dyrektor zapytał gdzie mają być dni Rzgowa i za jaką kwotę 
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Przewodniczący Rady powiedział, że jest to jeszcze za wcześnie. Po budżecie można 

rozmawiać.  

Dyrektor Skibiński powiedział, że im wcześniej zapadnie decyzja tym szybciej będzie można 

przystąpić do organizacji.  

Z-ca Burmistrza J. Pietrusińska powiedziała, że w parku odbywają się też inne imprezy 

kulturalne. Najlepiej podjąć decyzję jak najszybciej.  

Burmistrz uważa, że formuła przyjęta w ubiegłym roku jest dobra. Święto jednodniowe. 

Radni popierają propozycję Burmistrza.  

Dyrektor W. Skibiński zapytał o kwotę. Dwu dniowe dni Rzgowa w 2012 r. kosztowały 

ponad 50 tys. zł. z czego 23 tys. zł odzyskano. Wniosek złożony na ten rok był na 2 dni, ale 

można go skorygować do 1 dnia.  

Przewodniczący Rady zapytał gdzie w tym roku będą Dożynki. 

Sołtys Jan Spałka powiedział, że jeżeli dożynki w Prawdzie to wiąże się to z inwestycjami. 

Tereny i lokal w Prawdzie są.  

Przerwa 15.30. – 16.00 

 

Inwestycje gminy na 2013 r. przedstawił Burmistrz. 

Na drogi powiatowe w 2013 r. Starosta nie przeznaczył żadnych środków finansowych. 

Burmistrz wyznaczył rezerwową miejscowość Grodzisko-Konstantyna w razie gdyby 

przetarg na przeprowadzenie modernizacji gruntów wyszedł korzystnie.  

Ogółem inwestycje 2 372 826,00 zł.  

Przewodniczący Rady przedstawił Radzie wnioski jakie wpłynęły do rady.  

1. Przedłużenie oświetlenia na ul. Kasztanowej w Starowej Górze do połowu ul. Zagłoby.   

2. Wybudowanie studzienki kanalizacyjnej wraz z możliwością podłączenia do niej budynku 

mieszkalnego w Starowej Górze.  

3. Oświetlenie na ul. Górnej do ul. Nadrzecznej w Rzgowie. 

Wpłynęło dużo wniosków o zmianę miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego. 

Założenie jest takie, że zmiany będzie można rozpocząć w 2014 r.  

Poruszono sprawę działki położonej w Rzgowie przy ul. Cmentarnej.  

Otóż P. Burmistrz poinformował, że po przeprowadzeniu modernizacji gruntów okazało, się 

że ktoś świadomie bądź nieświadomie uprawiał teren cmentarza.   

Przewodniczący powiedział, że chodzi o inną działkę, mianowicie działkę P. Sykuły, który 

był kilkakrotnie na rozmowie u Przewodniczącego na wtorkowym dyżurze.  

Pan Burmistrz powiedział, że prawo mówi, że jeżeli gmina wywłaszczy, stanie się 

właścicielem i w ciągu 5 lat nie zrealizuje były właściciel ma prawo do zwrotu. Sprawa ta 

wymaga jeszcze wyjaśnienia prawnego.  

Przewodniczący Rady wracając do tematu działki pod cmentarz proponował jej wykupienie.  

Burmistrz ma się spotkać z przedstawicielem Kurii w sprawie przedmiotowej działki.  

Przewodniczący przedstawił propozycje inwestycyjne. 

1. budowa chodnika w ul. Południowej w Rzgowie (po stronie zachodniej)  – 200 tys. zł. 

2. przebudowa mostu na ul. Zielonej w Rzgowie            – 500 tys. zł. 

3. budowa ul. Kiepury w Rzgowie                 – 30 tys. zł. 

4. wykonanie opaski odwadniającej z utwardzeniem w SP w Rzgowie     – 35 tys. zł. 

5. remont schodów z podjazdem dla niepełnosprawnych w SP w Rzgowie   – 30 tys. zł. 

6. wykonanie instalacji odgromowej w OSP w Rzgowie         – 10 tys. zł. 

7. modernizacja parku w Rzgowie                 – 150 tys. zł. 

8. budowa przyłącza kanalizacyjnego do posesji nr 4 w ul. Pabianickiej  

w Rzgowie                        – 30 tys. zł. 

9. budowa chodnika w ul. Krasickiego w Rzgowie           – 100 tys. zł.  

10. remont ul. Cegielnianej od betoniarni do Starej Gadki         – 400 tys. zł. 

11. remont strażnicy OSP w Starej Gadce z wymianą separatora tłuszczu   – 70 tys. zł. 

12. remont kładki nad Nerem w Starej Gadce             – 15 tys. zł. 

13. urządzenie placu zabaw na ul. Uczniowskiej w Starej Gadce       – 40 tys. zł. 
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14. utwardzenie terenu wokół garaży OSP w Starowej Górze        – 30 tys. zł. 

15. budowa kanalizacji podciśnieniowej z nawierzchnią asfaltową w ul. Granicznej  

i Topolowej w Starowej Górze                – 1 mln 100 tys. zł. 

16. uzupełnienie oświetlenie w Starowej Górze na istniejących słupach    – 20 tys. zł. 

17. remont świetlicy w Starowej Górze z wymianą separatora tłuszczu    – 20 tys. zł. 

18. wykup gruntów między ul. Ścienną a Szklaną            – 20 tys. zł. 

19. podjazd dla osób niepełnosprawnych przy gabinecie fizykoterapii     – 20 tys. zł. 

20. dofinansowanie Spółki Wodnej – konserwacja rowu         – 70 tys. zł. 

21. zakup pomp głębinowych do wody dla GZWiK w Rzgowie       – 35 tys. zł. 

22. zakup programu do rozliczania odbiorców GZWiK          – 35 tys. zł. 

23. zakup urządzenia do wykrywania nielegalnych przyłączy dla GZWiK   – 8 tys. zł. 

24. dokończenie remontu starego budynku GZWiK           – 10 tys. zł.  

25. projekt Domu Kultury                    – 100 tys. zł.  

Burmistrz powiedział, że jeśli będą pieniądze unijne na te cele można zabezpieczyć pieniądze.  

Z tego co wiadomo środki unijne mają być na domy kultury. na początku należy ustalić 

miejsce.  

26. dokończenie budowy chodnika w Guzewie            – 40 tys. zł. 

27. remont chodnika do SP w Guzewie               –  5 tys. zł. 

28. zamontowanie oświetlenia na końcu Guzewa w kierunku Czyżeminka (może się to 

znaleźć w wydatkach bieżących)  

29. remont budynku gospodarczego przy świetlicy w Czyżeminku      – 20 tys. zł. 

30. udrożnienie skrzyżowania ulicy Dojazdowej do Czyżeminka III      – 20 tys. zł. 

31. budowa chodnika w Prawdzie w stronę skrzyżowania do drogi do Guzewa   –  100 tys. zł. 

32. wyposażenie kuchni w świetlicy OSP w Prawdzie          – 25 tys. zł. 

33. remont drogi powiatowej w Konstantynie             – 450 tys. zł.  

34. zagospodarowanie terenu boiska w Romanowie           – 30 tys. zł. 

35. budowa chodnika w Kalinku na odległości 500 m od sklepu do wodociągów – 150 tys. zł. 

36. budowa ogrodzenia SP w Kalinie                  – 70 tys. zł. 

 

Burmistrz uważa, że miejsce na ul. Uczniowskiej w Starej Gadce na budowę placu zabaw nie 

jest właściwe. Burmistrz zaproponował, aby wydzielić kawałek terenu z pętli tramwajowej na 

plac zabaw.  

Kanalizacja w Starowej Górze – nie ma tytułu o dofinansowanie z WFOŚiGW, aby był musi 

być efekt ekologiczny. Żelaznym tematem jest ul. Stropowa z Hetmańską w Starowej Górze. 

Po dogadaniu się z mieszkańcami na tej ulicy można włączyć ten temat do inwestycji.  

Kierownik Inwestycji Snelewski powiedział, że na ul. Hetmańską nie ma dokumentacji. 

Hetmańska jest dobrym pomysłem, aby połączyć ją ze Stropową, ponieważ jeśli nie będziemy 

mieć dokumentacji w odpowiednim terminie to nie uda się złożyć wniosku w odpowiednim 

terminie.  

Przewodniczący Rady zaproponował, aby dopisać wykonanie dokumentacji na ul. 

Hetmańskiej.  

Kierownik Inwestycji Snelewski powiedział, że można dołączyć ul. Hetmańską do tytułu 

wykonania projektu budowy kanalizacji w Starowej Górze i Starej Gadce. Nie trzeba 

wywoływać nowego tytułu inwestycyjnego.  

Burmistrz wolałby, aby wydzielić oddzielny tytuł na wykonanie projektu kanalizacji w ul. 

Hetmańskiej.  

Przewodniczący Rady powiedział, że może być zrobiony projekt na kanalizację ale 

zatwierdzić można go później. Osobnym trybem można zrobić ul. Hetmańską.  

Burmistrz powiedział, że szybciej pójdzie zrobienie projektu na ul. Hetmańską niż projektu na 

całą Starową Górą.  

Kierownik Inwestycji Snelewski powiedział, że można zrobić oddzielnie projekt na ul. 

Hetmańską w ramach projektu w Starowej Górze.  

Radna Krystyna Niewiadomska zapytała co z ul. Batorego w Starowej Górze, tam zostały 

rozpoczęte inwestycje i nie są kontynuowane.  
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Przewodniczący Rady powiedział, że w ul. Batorego radna zaproponowała wybudowanie 

krawężnika, odwodnienie drogi, chodnik i drugą nakładkę.  

Radna Krystyna Niewiadomska powiedziała, że jest jedna nakładka, ale płyną strumienie 

wody dlatego potrzebne jest odwodnienie drogi.  

Radny Andrzej Zygmunt zapytał czy chodzi o aktualizację projektu budowy kanalizacji w 

Starej Gadce, Starowej Górze i Rzgowie. 

Kierownik Inwestycji Zbigniew Snelewski powiedział, że projekt kanalizacji podciśnieniowej 

był robiony 8 lat temu i dlatego należy go zaktualizować. Aktualizacja będzie polegała na 

zrobieniu nowej dokumentacji, musi powstać nowa decyzja środowiskowa. Należy to zrobić, 

aby uzyskać środki unijne.  

Radny Wiesław Gąsiorek powiedział, że po kontroli przeprowadzonej przez komisję 

rewizyjną okazało się, że jest dużo potrzeb w GZWiK, realizacja których pozwoli na 

sprawniejsze funkcjonowanie zakładu. Jak władze zapatrują się na funkcjonowanie 

wodociągu w Czyżeminku, gdyż zdarzają się częste awarie.  

Przewodniczący Rady powiedział, że w tym rejonie wodociąg był budowany kilkanaście lat 

temu. W tym rejonie wymiana wodociągu wiązałaby się z wejściem na posesje prywatne, co 

nie jest możliwe, ponieważ wymiana może nastąpić tylko w granicach drogi. Należałoby też 

wymienić wszystkie przyłącza w prywatnych posesjach.  

Dyrektor GZWiK Konrad Kobus powiedział, że najgorsza sytuacja pod względem 

zabezpieczenia w wodę jest w Gospodarzu i w Czyżeminku, ponieważ są tam, dwa odwierty i  

jednym z nich w ub. roku zbrakło wody ze względu na mały poziom wód gruntowych. Jedną 

z propozycji inwestycyjnych dyrektora była budowa zbiorników retencyjnych w Gospodarzu, 

które regulowałyby poziom wody. Dyrektor powiedział, że patrząc na gospodarkę wodno-

ściekową trzeba wiedzieć skąd pozyskać środki. Należy mieć parę wykonanych projektów, 

aby móc zgłosić je do różnych programów. Patrząc z sytuacji gospodarczej na kanalizację w 

gminie występuje problem jeżeli chodzi o miejsca gdzie tej kanalizacji nie ma. Mieszkańcy 

odczują bardzo wzrost kosztów wywozu ścieków. Na oczyszczalni nie można będzie przyjąć 

więcej ścieków niż do tej pory. Jeżeli chodzi o wniosek radnego Gąsiorka jest projekt na 

budynek i jeśli Dyrektor będzie miał pieniądze wystąpi o przesunięcie środków w budżecie, 

aby zacząć budowę. Dyrektor zauważył, że od kilku miesięcy na pierwszym planie są 

problemy, które nie mają znaczenia dla przyszłości gminy. Należy się zastanowić jak 

pozyskać dodatkowe środki dla gminy, trzeba szukać informacji i uruchomić swoje kontakty.  

Zaproponowano projekt rozbudowy hydroforni w Gospodarzu– 40 tys. zł.  

Radny Piotr Salski powiedział, że została zdjęta obwodnica, ale nie widać budowy węzła 

komunikacyjnego w inwestycjach. 

Burmistrz wyjaśnił, że prowadzone są rozmowy z CT „Ptak”, aby sami sfinansowali projekt 

węzła.  

Radny Piotr Salski powiedział, że ważną inwestycją jest most na ul. Zielonej oraz podjazdy 

dla niepełnosprawnych dla szkoły i dla gabinetu fizykoterapii. Do radnego zgłaszają się 

mieszkańcy z Kalinka Morgi o wymianę wodociągu. 

Przewodniczący powiedział, że w propozycji nie znalazła się wymiana wodociągu, ponieważ  

najpierw należy zrobić projekt.  

 

Posiedzenie Komisji Wspólnej zakończono o godz. 17.50. 

 

Protokołowała:                                                                                Przewodniczył:  


